
"S-a tras frâna de mânã
în anumite segmente
din construcþii"

(Interviu cu Dragoº Vlagali, directorul general al Bauindustry DC)

Reporter: INS a publicat situaþia
autorizaþiilor de construire din
prima jumãtate a anului, numãrul
acestora scãzând cu aproape
25%. Cum se simte acest trend în
piaþa materialelor de construcþii?

Dragoº Vlagali: Analizând, prin
comparaþie, statistica oferitã pu-
blicului de cãtre INS ºi realitatea
din piaþa de construcþii, am ob-
servat o diminuare a cererii veni-
te din partea dezvoltatorilor imo-
biliari încã de la începutul acestui
an. Observând trendul finalului
de an 2022, ne-am adaptat politi-
ca de vânzãri ºi ne-am dezvoltat
divizia online prin lansarea, în
luna februarie a acestui an, a ma-
gazinului www.platformadecon-
structii.ro, accesând astfel consu-
matorul casnic, micii meseriaºi,
proiectanþii, arhitecþii etc. De ase-
menea, am investit foarte mult ºi
în diversificarea clienþilor B2B pe
care i-am atras din zona construc-
torilor ºi arhitecþilor care au pro-
iecte în retail, ºcoli ºi spitale, hote-
luri, crame etc. Nu trebuie sã ui-
tãm însã cã proiectele reziden-
þiale începute în anii trecuþi au

continuat, totuºi, reprezentând
pentru noi un segment încã im-
portant pe care ni-l dorim sã re-
vinã în prim-plan cu forþa anilor
trecuþi.

Reporter: Consideraþi cã acesta
este începutul unei crize în do-
meniu?

Dragoº Vlagali: Nu putem vor-
bi despre o crizã în domeniul
imobiliar, cel puþin nu una ase-
mãnãtoare celei din 2008. S-a tras
frâna de mânã pe anumite seg-
mente din domeniul construcþii-
lor, dar am credinþa cã abilitatea
jucãtorilor din acest domeniu îl
va salva de la un colaps. Este ade-
vãrat cã ºi taxele despre care vor-
besc guvernanþii, creditele imobi-
liare atât de greu de accesat, fluc-
tuaþiile pe zona preþurilor mate-
rialelor de construcþii ºi, nu în ulti-
mul rând, instabilitatea socialã,
datoratã totuºi rãzboiului de la
graniþã, sunt factori care afectea-
zã domeniul în care compania
noastrã BAUINDUSTRY DC, acti-
veazã. Noi suntem foarte atenþi
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Deºi nu se poate vorbi despre o crizã în domeniul imobiliar, cel
puþin nu una asemãnãtoare celei din 2008, totuºi sunt anumite
segmente din construcþii unde s-a tras frâna de mânã, este de
pãrere Dragoº Vlagali, directorul general al Bauindustry DC,
care-ºi exprimã credinþa cã abilitatea jucãtorilor din acest sec-
tor îl va salva de la un colaps.
"Dacã Guvernul continuã în sensul modificãrii taxelor care vor

impacta ºi domeniul construcþiilor, atunci finalul de an nu va
arãta tocmai bine. Mã aºtept la crearea de panicã în rândul ju-
cãtorilor din industrie ºi implicit la creºteri de preþuri ºi probabil
la punerea pe hold a anumitor proiecte, fapt care nu va ajuta
economia din România", ne-a transmis Dragoº Vlagali, în ca-
drul unui interviu. Compania pe care o conduce, Bauindustry
DC, activeazã în piaþa distribuiþiei de materiale de construcþii.

Piaþa imobiliarã

(continuare în pagina 5)



cu cheltuielile, încercãm sã ne pãs-
trãm clienþii ºi partenerii, ba mai
mult, permanent investim în noi
produse de tip private label care
sã ne ofere o versatilitate ºi o po-
ziþie sigurã în piaþa în care acti-
vãm. Nu vreau sã cred cã toate
celelalte zone în care încã se mai
investeºte nu vor putea þine pe li-
nia de plutire acest domeniu al
construcþiilor, care are o pondere
importantã în economia Româ-
niei pe toate planurile ei.

Reporter: Cum au evoluat pre-
þurile din sectorul materialelor de
construcþii, în primele ºapte luni
ale acestui an?

Dragoº Vlagali: Anul a debutat
cu majorãri de preþuri pentru toa-
te tipurile de materiale de con-
strucþii. Acest fapt a determinat o
contractare a pieþei ºi o scãdere a
vânzãrilor ºi pe fondul unui dome-
niu rezidenþial deja slãbit. Vãzând
efectul mãririlor de preþuri, produ-
cãtorii de materiale de construcþie
ºi-au regândit politica ºi au înce-
put sã reducã din preþuri la anu-
mite produse, sã apeleze la cam-
panii promoþionale, tocmai pen-
tru a nu pierde clienþii. În ceea ce
ne priveºte, am încercat sã pã-
strãm cât mai scãzute preþurile, sã

negociem cu partenerii în aºa ma-
nierã încât sã nu punem presiune
atât de mare pe bugetul clienþilor
noºtri care, mai ales pe segmentul
B2B, sunt deja clienþi fideli cu care
lucrãm încã de la început ºi pe
care dorim sã îi sprijinim, deoare-
ce acest domeniu nu poate exista
în absenþa unuia dintre jucãtori
(proiectant/arhitect-investi-
tor-constructor/meseriaº-distribu-
itor de materiale de construcþie).

Reporter: Dinspre ce segment
vin cele mai multe solicitãri (biro-
uri, rezidenþial, industrial, comer-
cial)?

Dragoº Vlagali: Dacã ar fi sã fa-
cem un top al vânzãrilor pe care
BAUINDUSTRY DC le-a avut în
2023, în primele opt luni, acesta
ar arãta în felul urmãtor:

Locul 1- domeniul retail;
Locul 2 - domeniul rezidenþial

(ansambluri rezidenþiale începute
în anii trecuþi);

Locul 3 - domeniul construcþii-
lor aparþinând persoanelor fizice
(prin intermediul magazinului
nostru online www.platformade-
constructii.ro);

Locul 4 - domeniul reabilitãrilor
(ºcoli, grãdiniþe, spitale, drumuri
etc);

Locul 5 - domeniul industrial.
Reporter: Cum au evoluat

vânzãrile în aceastã perioadã ºi ce
tendinþe sunt în piaþã, atât din
partea cererii, cât ºi în ceea ce pri-
veºte oferta?

Dragoº Vlagali: Pentru
BAUINDUSTRY DC, primele opt
luni ale anului 2023 au adus
creºteri ale vânzãrilor cu 35% com-
parativ cu 2022. În ceea ce priveºte
tendinþele, noi investim foarte mult
în zona de inovaþii ºi de aceea per-
manent ne îmbunãtãþim oferta cu
materiale noi, inovative create spe-
cial sã uºureze munca constructori-
lor din România. Astfel, am adus,
încã de la începutul anului, din
Germania, în regim de private la-
bel, o folie extensibilã/fixã BAUPro-
tekt, care pãstreazã suprafeþele cu-
rate în timpul vopsirii venind astfel
ca o alternativã la folia de plastic li-
pitã cu bandã adezivã care lasã
urme atunci când este desprinsã,
creând astfel neplãceri atât con-
structorilor, cât ºi beneficiarilor.
Pãstrând aceeaºi direcþie de busi-
ness, ne mãrim permanent gama
de produse, studiem producãtorii
din Europa pentru a veni cu produ-
se revoluþionare ºi suntem deschiºi
la parteneriate, tocmai de aici vine
avantajul nostru competitiv. Am
observat de asemenea cã, consu-
matorul român vrea ºi alege pro-
duse care sunt mai uºor de folosit,

chiar dacã plãtesc uneori mai mult.
Ba mai mult, constatãm cã se dez-
voltã interesant zona vânzãrilor
online pe segmentul cumpãrãto-
rului casnic (persoane fizice, mese-
riaºi).

Reporter: Care sunt perspecti-
vele pieþei de profil?

Dragoº Vlagali: Dacã Guvernul
continuã în sensul modificãrii ta-
xelor care vor impacta ºi dome-
niul construcþiilor, atunci finalul
de an nu va arãta tocmai bine. Mã
aºtept la crearea de panicã în
rândul jucãtorilor din industrie ºi
implicit la creºteri de preþuri ºi
probabil la punerea pe hold a
anumitor proiecte, fapt care nu
va ajuta economia din România.
Am, însã, credinþa cã orice s-ar
întâmpla în sectorul taxelor, noi,
antreprenori i vom reuºi sã
depãºim ºi aceastã provocare
pentru a continua dezvoltarea
începutã în anii pre-pandemici.
Într-o formulã corectã, în care
aceste taxe nu vor intra în vigoa-
re, mã aºtept sã nu înregistrãm
creºteri de preþuri ale materiale-
lor de construcþii pânã la finalul
anului, iar cererea sã creascã.

Reporter: Mulþumesc!

BURSA Construcþiilor nr.6 / 2023   5

(urmare din pagina 4)

Piaþa imobiliarã


